

# Bestyrelsesmøde, Liv i Landsbyerne

24. februar 2021

Deltager: Karin, Christian, Nikolai, Ditte, Eva, Jane, Mikkel, Flemming, Christina, Lauge.

## 1. Velkomst og formalia

Dagsordenen blev godkendt uden kommentarer. Mikkel blev valgt som ordstyrer. Lauge blev valgt som referent.

## 2.a Forespørgsel om overtagelse af kommunale driftsopgaver

Mikkel har rettet henvendelse til kommunen og spurgt om der er mulighed for at varetage kommunale driftsopgaver lokalt. Der vil evt. blive afholdt et fysisk møde med kommunen i løbet af foråret, hvor ideer og muligheder kan drøftes.

## 2.b Orientering om proces om landdistriktspolitik.

Skanderborg kommune arbejder på at udvikle en ny landdistriktspolitik, som skal danne grundlag for udviklingen i landsbyerne. Landsbyforum har idf. rettet henvendelse til kommunen, da de mener at processen forhales samt at der er væsentlige mangler i det foreløbige politikudkast. Yderligere har Landsbyforum kontaktet en række politikere telefonisk, for at understrege vigtigheden af at inddrage landsbyerne i processen og gøre opmærksom på de emner, Landsbyforum anser som vigtige at medtænke i politikken. Som del af processen, er 3 medlemmer af Landsbyforums repræsentantskab blevet interviewet, som repræsentanter for landsbyerne. Landsbyforum forventes at være stærkt repræsenteret ved mødet om landdistriktspolitikken d. 25.02.21 og opfordrer til, at så mange som muligt deltager i dette.

Ditte skriver på LiL's facebookside og opfordrer til at så mange som muligt tilmelder sig og deltager i mødet d. 25.02.

## 2.c Korte orienteringer fra arbejdsgrupperne

Hjemmeside/kommunikation: Der arbejdes på en ny, billedbåren hjemmeside, herunder indsamling og udarbejdelse af materiale m.v. Alle medlemmer af bestyrelsen bedes fremsende et portrætfoto til arbejdsgruppen snarest muligt.

Økonomi: Da skolekampen har været omkostningsfuld, har gruppen diskuteret forskellige muligheder for at rejse midler. I den forbindelse arbejder gruppen på evt. at afholde en fest, som kombineret fundraising og fejring af at skolen blev reddet.

Medlemsstrategi: Gruppen har udarbejdet et 1. udkast til en medlemsstrategi, som skal præsenteres og diskuteres med den øvrige bestyrelse på et fremtidigt bestyrelsesmøde. De bestyrelsesmedlemmer som har modtaget udkastet og har tid, bedes sende deres feedback.

## Pkt. 3.a Drøftelse og godkendelse af indstilling til beretning

Beretningen er godkendt og der tilføjes følgende:

- En beskrivelse af, at LiL har støttet lokale initiativer (fx bageriet i Alken).
- En beskrivelse af udgifter forbundet med skolekampen/#BevarBjedstrup.

## 3.b Drøftelse og godkendelse af indstilling til årsregnskab

Regnskabet blev fremlagt for bestyrelsen. Regnskabet er præget af store udgifter ifm. skolekampen/#BevarBjedstrup samt manglende indtægter fra Smukfest.

Poster vedr. demonstrationer ifm. skolekampen/#BevarBjedstrup udspecificeres i regnskabet af økonomigruppen.

Post på kr. 20.000,- vedr. indbetaling af depositum for oprettelse af friskole blev drøftet. Depositummet var tænkt som en plan-b eller "brandforsikring", hvis politikkerne besluttede at lukke Bjedstrup Skole. Beslutningen om at indbetale depositummet blev truffet efter grundige overvejelser, på et tidspunkt, hvor bestyrelsen var bekymret for, at skolen kunne blive lukket med kort varsel. Beslutningen blev ikke offentliggjort, da politikkerne ikke måtte få det indtryk, at vi ønskede en friskole i Bjedstrup. Karin foreslog, at udgiftsposter af en vis størrelse fremadrettet godkendes af foreningens medlemmer eller at foreningens medlemmer som minimum oplyses om baggrunden for udgiftsposter af en vis størrelse.

### **3.c Drøftelse og godkendelse af indstilling til budget**

Der er pt. ikke udarbejdet et budget jf. vanlig praksis i foreningen.

Fordele og ulemper ved at arbejde med budgetter blev drøftet. Der var enighed om, at foreningen med fordel kan anvende budgetter fremadrettet. Der bør i den forbindelse fastsættes en beløbsgrænse for bestyrelsen samt udarbejdes en procedure, som beskriver hvad bestyrelsen skal gøre, hvis der er behov for at overskride beløbsgrænsen.

Økonomigruppen vil forsøge at lave et budget for indeværende budgetår, inden generalforsamlingen.

### **4. Drøftelse af foreningens fremadrettede indsatsområder**

Efter en længere drøftelse, besluttede bestyrelsen at arbejde videre med nogle centrale værdier og de foreslåede temaer, som retningsgivende for foreningens arbejde. Der var enighed om, at alle temaer var vigtige for sammenhængskraften i vores område, samt at vi som foreningen skal medvirke til, at temaerne altid er til stede. Det blev italesat af flere, at temaerne ikke må låse bestyrelsen fast samt at der skal være plads til at vi i perioder, også af længere varighed, ikke arbejder med et tema/område. Det blev nævnt, at der i temaerne er snitflader til arbejdet i borgerforeninger, skolebestyrelse m.v., som vi skal være opmærksomme på, således at foreningen ikke træder ind på andres domæne.

Der blev stille forslag om, at:

- ændre temaet "Mangfoldighed" til "Fællesskab" eller "Mangfoldigt fællesskab",
- opdele temaet "Dagligvarer og Erhverv" i hhv. "Dagligvarer" og "Erhverv", samt
- knytte forening an på et årshjul, med bl.a. en årlig workshop, hvor lokale kan diskutere de emner, de opfatter som vigtige.

### **4.c. Drøftelse af processen frem mod mødet i august**

Følgende blev besluttet vedr. det videre arbejde med værdigrundlaget:

- Mikkelt skriver et udkast til værdier og årshjul for foreningens arbejde og Jane gennemskriver udkast til beskrivelse af temaer.
- Bestyrelsen præsenteres for, drøfter og godkender nyt udkast for værdier, årshjul og temaer på fremtidigt bestyrelsesmøde.
- Udkast sendes til borgerforeningerne mhp. at indgå i dialog om dette.
- Udkast rettes til og præsenteres for LiL's medlemmer på generalforsamlingen til August.

## 5. Eventuelt

Online generalforsamling: Der blev stillet spørgsmål til valg af mødeplatform ifm. generalforsamlingen, som skal afholdes digitalt. Mikkel undersøger hvilken platform vi kan benytte.

Miljøgruppen Dover Sogn: Karin spurgte om vi har haft kontakt til foreningen. Miljøgruppen Dover Sogn har på eget initiativ kontaktet Ditte og foreningerne har idf. hilst på hinanden. Et opslag på LiL's facebookgruppe af Miljøgruppen Dover Sogn har skabt megen debat. Foranlediget af Miljøgruppen Dover Sogn, har LiL skærpet sine regler vedr. debatten i facebookgruppen.

Klimapuljen: Der blev spurgt til, om skolebestyrelsen har søgt midler i klimapuljen. Det er så vidt vides ikke sket, men der kigges på muligheder for at hjem søge midler på anden vis.